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מאת: אורה קורן11:3104.04.2017

העליון ידון היום בסוגיית האמוניה בחיפה:
מה יגידו השופטים על הסיכונים?

הממשלה לא התעמקה בישיבתה השבוע בדו''ח המתריע מסכנת האמוניה ■
מנכ"ל משרד ראש הממשלה, אלי גרונר: הפופוליזם באמוניה - כמו במתווה

הגז

בית המשפט העליון יידרש להכריע היום (ג') בסוגיית מערך האמוניה בחיפה. בפני
המערכת המשפטית הדנה בסוגיה בכמה ערכאות, הוצג דו''ח הפרופסורים לכימיה, בהם
פרופסור דן שכטמן, חתן פרס נובל לכימיה. הדו''ח קבע, כי פיגוע באניית האמוניה יצור

נזק השקול לחמש פצצות אטום.
על פי מקורות שהשתתפו בישיבת הממשלה השבוע בנושא, השרים כלל לא התעמקו
בדו''ח הפרופסורים, כשהתקבלה החלטה, שמעניקה אור ירוק להממשך הפעל מכל

האמוניה עד ה-1 ביוני. עם זאת, שופטי בית המשפט העליון יצטרכו להתייחס לדו''ח,
שהוא חלק מהטענות שהעלו הצדדים ושהוצג לבית המשפט במלואו. על בסיס מסקנותיו
החליט בית המשפט המחוזי בחיפה לאסור את הפעלת המכל ואת הגעת אניית האמוניה

לישראל.
לקראת הכרעת בית המשפט העליון היום בשאלת עתיד מערך האמוניה בחיפה, נחלץ
מנכ''ל משרד ראש הממשלה, אלי גרונר לטובת חיפה כימיקלים. בוועדת האנרגיה

שנערכה בתל אביב היום (ג') אמר גרונר כי "ישנם גורמים המנסים לעשות לתעשיית
האמוניה מה שניסו לעשות לתעשיית הגז עד לפני שנה".

גרונר התייחס לחשיבות מתווה הגז שעבר לפני שנה למרות התנגדויות וציין כי "אנחנו
נתקלים היום שוב בתופעה של פופוליזם ושל חשיבה לא מספיק אסטרטגית סביב נושא
האמוניה. יש קולות שפוגעים בחזון של עשורים קדימה. תעשיית הדשנים בישראל היא
תעשיה לתפארת. יש גורמים שעושים לתעשיה הזו מה שניסו לעשות למשק הגז לפני

שנה וחצי.
"אנחנו נתקלים היום שוב בתופעה של פופופליזם ושל חשיבה לא מספיק אסטרטגית
סביב נושא האמוניה. יש קולות שפוגעים בחזון של עשורים קדימה. תעשיית הדשנים

בישראל היא תעשייה לתפארת. יש גורמים שעושים לתעשייה הזו את מה שניסו לעשות
למשק הגז לפני שנה וחצי".

לדבריו, הממשלה קבלה החלטה ברורה ב-2013 לסגור את מיכל האמוניה בחיפה
ולפתוח מפעל ייצור אמוניה בנגב. "אנחנו מקיימים את ההתחייבות לסגירת המיכל אבל
לעומת זאת, לא הניחו אבן אחת לצורך הקמת המפעל בדרום", אמר. "חייבים לפעול
בשיקול דעת ולא לאפשר לפופוליזם להשתלט על השיח. אסור לנו לאבד תעשייה

לתפארת אשר אלפי עובדים מרוויחים בה מעל השכר הממוצע. זו תעשייה שמפיקה 2%
מהייצור התעשייתי של מדינת ישראל. תהיו רגועים שראש הממשלה נתניהו ומשרד ראש

הממשלה ימשיכו להלחם נגד הפופוליזם ובעד הצמיחה".
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גרונר התייחס לרגולציה בנושא אנרגיה ואמר, כי "אנחנו נלחמים בעודף הרגולציה
בישראל. היתה לנו פריצת דרך משמעותית השבוע הנוגעת לתחום האנרגיה ולרישוי
הירוק. אתם מכירים את הויכוחים שנגעו לרישוי עסקים בין התעשייה למשרד להגנת

הסביבה. אחרי יותר משנה של דיונים, משרד רה"מ התערב ואנחנו מגיעים למתווה של
פשרה, כדי להוריד רגולציה ברישוי עסקים בתחום האנרגיה. אנחנו מורידים לכם עלויות

על מנת שאתם תגלגלו את החסכון גם לצרכנים".


